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Locatie De Groene Ruijter, De Ruijterlaan 24A, 1403VE Bussum. 
  
Ada Baars heet namens de kerngroep de 24 aanwezigen van harte welkom, 
met name de  Klimaatburgemeester Gooise Meren, Daan Dierdorp. Daan is 
net  vader geworden en de kerngroep heeft gezorgd voor beschuit met roze 
muisjes. Ada memoreert dat de Initiatiefnemers van De Groene Ruijter, 
Rob Ebeling en Regina Berends, recent de Bussumer van het Jaar-award 
2023 hebben ontvangen.       

Daan Dierdorp vertelt daarna over de functie van klimaatburgemeester , 
hoe hij dat geworden is en hoe dit wordt ingevuld. 
De functie klimaatburgemeester bestaat een aantal jaren en valt onder  
het Ministerie van Economische Zaken en Klimaat. Het Ministerie van 
EZK zag in het klimaatburgemeesterschap een mooi initiatief om lokale 
projecten in het zonnetje zetten door inwoners zelf.  
De klimaatburgemeester is een onbetaalde vrijwilligersfunctie, die zeer 
breed is qua invulling. Ik heb me aangemeld en was de enige kandidaat 
voor Gooise Meren. Er is geen handboek of takenpakket van wat er 
precies van klimaatburgemeesters verwacht wordt.   
Het klimaatprobleem gaan we alleen oplossen als we iedereen 
meekrijgen. Je kunt heel ver komen door steeds zuinigere apparaten te 
ontwikkelen, zon en windparken aan te leggen. Wat ik nu zie is dat een 
kleine groep mensen grote stappen probeert te zetten in de weg naar 
verduurzaming. Hopelijk kunnen we dit omzetten naar dat iedereen een 
paar kleine besparende stappen in de goede richting maakt. 
Uiteindelijk is besparen wel maar een deel van de oplossing. We moeten 
vooral gaan verminderen. De kachel op 19 graden zetten is een mooie 
stap in de goede richting. Echter met goede dak-, vloer- en 
spouwmuurisolatie kun je veel meer gas besparen dan het simpelweg 
terugschroeven van de temperatuur. Sluit natuurlijk niet uit dat je ook 
beide kunt doen. 
Als het om klimaatmaatregelen in de eigen woning gaat praten we vaak 
over terugverdientijd. Een typisch Nederlandse gedachte. Wat kost het? 
Een gedachte die helaas kortzichtig is. 



De energietransitie komt snel op ons af en hoe we hiermee om zullen 
gaan zal een grote impact hebben op het behalen van de 
duurzaamheidsdoelen van Nederland. 
We hebben lang toegewerkt naar het aardgasvrij worden met de 
verplichte overgang naar warmtepompen en binnenkort leaseauto’s die 
elektrisch moeten zijn. Dit gaat veel vragen van ons stroomnetwerk en 
daar zullen we allemaal pijn van voelen. 
In mijn korte periode van 3 maanden als Klimaatburgemeester in Gooise 
Meren vind ik het mooi om te zien hoe ontzettend veel vrijwilligers er zich 
in de breedste zin van het woord bezighouden met duurzaamheid en het 
klimaat.  
Ben ik zelf volledig net-zero? Nee, dat niet. Dat is in onze huidige 
maatschappij ook haast niet te doen. Maar ik geloof er wel in dat 
wanneer we allemaal bewuster gaan nadenken over onze keuzes we 
vooruitgaan naar een groenere toekomst. 
  
Anja Roozeveld van der Ven vertelt over de internationale organisatie 
van Grandparents for Climate. 
Hoe startte de Grootouders beweging? 

In Noorwegen was er in 2006 een Grootvader die vond dat ook onze 
generatie zich moet inzetten voor de volgende generaties.  In 2015 liep 
Marjan Minnesma naar de COP. De groep meelopende Nederlanders 
ontmoette Noren, Walen en Zwitsers. Ze vonden dat ze wat moesten 
doen.  
In Brussel werd de Grand Parents for Climate opgericht door 
Nederland, Zweden, Denemarken, Finland, Duitsland, Zwitserland, 
Oostenrijk, Nederland en België. Er is een zwakke link met grootouders 
in het Verenigd Koninkrijk. Frankrijk heeft zich gemeld. Onze kerngroep 
is bezig met een lijn naar Spanje. Aan uitbreiding met de overige 
Europese landen wordt gewerkt.  
  
Wat proberen we internationaal voor elkaar te krijgen? 

Wij zullen het korte termijn denken moeten vervangen door “kathedraal 
denken”. 200 jaar vooruit. 

  
Het boek De Goede Voorouder van Krznaric heeft als uitgangspunt het 
“kathedraal denken”. Als voorbeeld: bij de Iroquois indianen in Amerika 
bestond de zeven-generatie-regel. Alle besluiten van de stam moesten 
tot in zeven opvolgende generaties positief uitwerken. 



Wereldwijd zien we interessante ‘vertalingen’ van dit “kathedraaldenken”.  
Een paar voorbeelden: 

• Wales heeft een Commissaris voor Toekomstige Generaties; 
• Finland heeft een parlementaire ‘Commissie voor de Toekomst; 
• Zweden benoemde een Raad voor de Toekomst; 
• De politieke beweging Future Design in Japan streeft ernaar de 

belangen van toekomstige generaties mee te wegen in de politieke 
besluitvorming; 

• Het belangrijkste doel van het Centrum voor Strategische 
Toekomsten in Singapore is om meer vooruitziend vermogen te 
ontwikkelen; 

• Tunesië nam in de grondwet een Commissie voor Duurzame 
Ontwikkeling en de Rechten van Toekomstige Generaties op. 

Krik van Zwet memoreert welke activiteiten in 2023 hebben 
plaatsgevonden:  
30 maart Oprichtingsvergadering afdeling Gooise Meren (6 

kerngroepsleden, inmiddels 8) 
3 juni  Stand op Energiefestival ter ere van 10-jarig bestaan van 

Wattnu in het Gemeentehuis 

12 juni   Aanbieden 700 Toekomstwenskaarten geschreven en 
getekend door leerlingen van basisscholen in Noord-Holland 
aan de Commissaris van de Koning en een aantal 
Statenleden van de Provincie Noord-Holland.  

5/6 september Deelname aan estafette Klimaatmars vanaf Almere naar        
Den Haag, eindigend op A12.  
5 oktober  Gesprek in Amsterdam met jongeren tijdens de week van de 

Nederlandse Jeugdraad 

17 oktober  Eerste bijeenkomst ter kennismaking met alle 
sympathisanten (ongeveer 50) van GvhK Gooise Meren; 
aantal aanwezigen 18 op de locatie DGGR. 

5 november Mail naar alle kerken in Gooise meren met een artikel in 
Trouw van 31 oktober 2023 over de noodzaak van 
verduurzaming in kerkgemeenschappen. 

12 novemberDeelname aan Klimaatmars in Amsterdam van de Dam 
naar Museumplein. 



6 december Bezoek aan het congres Top van Onderop, georganiseerd   
door Nationaal Klimaat Platform  

Ada Baars vertelt wat de plannen voor 2024 zijn: 
1.    Toekomststoel aanbieden aan B&W                                     
2.    Klimaatmaand in Bieb , incl. voorlezen                   
3.    Gesprek met fracties van politieke partijen               
4.    Aansluiten bij bestaande initiatieven, zoals SSD/ Wattnu               
5.    Lezing door een deskundige in de Bieb          
6.    Bezoek pleinbijeenkomst in Den haag, incl. museumbezoek                       
7.    Digitale schoonmaak dag op 16/3/24 

     
Henriette van Zwet geeft uitleg over het idee van de Post-its. Het is de 
bedoeling, dat de aanwezigen klimaatwensen op een post-it schrijven en 
deze plakken op het aanwezige white-bord. De post-its zullen worden 
verzameld en na rubricering aangeboden aan de klimaatburgemeester 
en aan het Gemeentebestuur. De aanwezigen zullen de lijst van 
klimaatwensen ook ontvangen. 
Ter afsluiting van de bijeenkomst is er onder het genot van een drankje 
en hapje nagepraat. 
  
  


